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БЕ ЛАРУСКІ 
АФАРЫ ЗМ

Віншуем чытачоў з Новым годам і Калядамі! 
Жадаем аптымізму, бадзёрасці і плёну ў справах!

Рэдакцыя газеты “Гасцінец”

ПАЛІТВЯЗЕНЬ

ПАМЯЦЬ

(працяг на стар. 2)

ЗНАЧНА БОЛЬШ НАВІНАЎ ПРА ГАРАДОК НА HARADOK.INFO

Ад спакою час цябе 
ўратуе, ад самоты – сам 

сябе ратуй
Уладзімір Някляеў

http://haradok.info
**************

**************

СУД

стала размяшчацца 
на партале

https://kamunikat.org/
hasciniec.html, 

дзе ёсць яе архіў
за ўсё папярэднія гады

Пракуратура Гарадоцкага раёна 
падтрымала дзяржаўнае абвінавачанне 
па крымінальнай справе ў дачыненні да 
жыхара г. Гарадка, якому інкрымінавана 
парушэнне правілаў дарожнага руху 
асобай, якая кіравала транспартным 
сродкам. Пра гэта напісаў пракурор 
Гарадоцкага раёна Я.Р. Аўцын на 
старонцы пракуратуры на сайце 
Гарадоцкага райвыканкаму.

Гэта правапарушэнне пацягнула па 
неасцярожнасці смерць чалавека, 
адказнасць за якое прадугледжана 
ч.2 арт.317 Крымінальнага кодэкса 
Рэспублікі Беларусь.

Падчас судовага следства ўстаноўлена, 
што 58-гадовы мужчына, кіруючы 
службовым аўтамабілем, набліжаючыся 
да нерэгулюемага пешаходнага 
пераходу, не знізіў хуткасць. Гэты 
кіроўца ўчыніў наезд на жанчыну, якая 
пераходзіла па пешаходным пераходзе. 
Жанчына ад атрыманых траўм памерла 
ў бальніцы.

Абвінавачаны віну прызнаў і ў 
судовым паседжанні паказаў, што 
наезд здзейсніў выпадкова, думаў, што 
жанчына паспее перайсці дарогу і не 

жадаў наступу такіх наступстваў.
Аднак, у судовым паседжанні 

было ўстаноўлена, што мужчына 
працяглы час эксплуатаваў аўтамабіль 
з няспраўнай тармазной сістэмай. 
Мужчына ведаў пра гэтыя няспраўнасці, 
мог самастойна іх выправіць, але не 
зрабіў гэтага. Кіроўца меркаваў, што 
заняцца рамонтам аўтамабіля можна 
будзе пазней. Акрамя таго, устаноўлена, 
што мужчына і раней неаднаразова 
прыцягваўся да адміністрацыйнай 
адказнасці за парушэнне правілаў 
дарожнага руху.

Суд Гарадоцкага раёна на падставе 
прадстаўленых бокам дзяржаўнага 
абвінавачання доказаў пастанавіў у 
дачыненні да мужчыны абвінаваўчы 
прысуд. Суд гарадакчаніну прызначыў 
пакаранне ў выглядзе пазбаўлення 
волі тэрмінам на 3 гады з адбываннем 
пакарання ў папраўчай калоніі ва 
ўмовах пасялення. Таксама парушальнік 
пазбаўлены права займацца дзейнасцю, 
звязанай з кіраваннем транспартнымі 
сродкамі тэрмінам на 5 гадоў. гадоў.

Прыгавор суда ўступіў у законную сілу.
Л. Антонаў

Суд Гарадоцкага раёна вынес прысуд у адносінах мужчыны, які 
на службовым аўто па неасцярожнасці зрабіў смерць чалавека, 
адказнасць за якое прадугледжана ч.2 арт.317 «Парушэнне 
правілаў дарожнага руху пры эксплуатацыі транспартных 
сродкаў».

ТРЫ ГАДЫ 
ЗА СМЕРЦЬ ЖАНЧЫНЫ

Ігара Банцэра выпусцілі з 
папраўчай установы адкрытага 
тыпу № 9 у Віцебску 17 снежня. Ён 
адбыў там увесь прызначаны тэрмін. 
Бліжэйшыя планы музыкі — адказаць 
на тэлефанаванні, патрапіць у лазню 
ўпершыню за апошнія тры тыдні і 
зрабіць новую татуіроўку. Гродзенскі 
партал Hrodna.life пагутарыў з 
Банцэрам праз пару гадзін пасля яго 
вызвалення.

Зараз музыка знаходзіцца ў 
Віцебску. Ён планаваў застацца 
там на ноч, каб на наступны 
дзень развітацца з таварышамі па 
«хіміі», але кіраўніцтва ўстановы 
папярэдзіла, што яго не прапусцяць.

Вечарам 18 снежня музыка мяркуе 
быць ужо ў Гродне. «Сустрэнуся з 
тымі сябрукамі, якія не пабаяцца: 
зараз атмасфера ў тусоўцы вельмі 
напружаная, усе баяцца. Пакладу 
вечарам дзяцей і буду ўсю ноч 
тусіць!». Пасля — «у вір працы»: 
накапілася шмат ідэй для новых 
праектаў.

Чакаюць лекары і «план 
максімум»

Здароўе пасля зняволення, паводле 

яго словаў, «ніякае». Але з’язджаць 
з Беларусі нават для лекавання 
ён не плануе. На наступным тыдні 
Ігар мяркуе пайсці да лекаркі, 
каб яго накіравалі ў шпіталь 
для абследаванняў. Праблемы 
са здароўем пасля галадання і 
знаходжання ў СІЗА ён меў яшчэ да 
адпраўкі на «хімію». У час адбыцця 
пакарання ў палітвязня забралі ўсе 
медыцынскія карткі і дакументы, якія 
былі ў яго на руках. Таму зараз усе 
аналізы трэба здаваць наноў.

«План максімум — дажыць да 
Новага года без пасадкі, адсвяткаваць 
каталіцкае Божае нараджэнне і Новы 
год з дзецьмі і жонкай, з сям’ёй», — 
кажа музыка. Роздумы і разважанні ў 
яго зараз вельмі цяжкія — гэта выбар 
паміж творчасцю і самацэнзурай і 
адноснай бяспекай. «Але калі мне 
хочацца камфорту, то мне трэба 
было валіць з краіны яшчэ ў жніўні 
мінулага года, калі мне першы раз 
сказалі, што пасадзяць».

Амаль тры месяцы ў ШЫЗА і арт-
інсталяцыя

Агулам на «хіміі» Ігар правёў у 

Апошнія 22 дні зняволення Ігара Банцэра, палітвязня і музыкі, 
прайшлі ў ШЫЗА ў Гарадку. “Адказаць на тэлефанаванні, 
патрапіць у лазню і зрабіць новую татуіроўку” — Банцэр 
распавёў пра бліжэйшыя планы пасля вызвалення.

ПАЛІТВЯЗЕНЬ І МУЗЫКА 
ВЫЙШАЎ З «ХІМІІ»

В декабре 1943 
года на Городокщине 
произошли события, 
которые предопределили 
последующие успехи 
Красной армии в 
Великой Отечественной 
войне. Городокская 
операция, начатая 1-м 
Прибалтийским фронтом, 
продлилась свыше 10 
дней, стала первой и 
сложнейшей для будущего 
Маршала Советского 
Союза Ивана Баграмяна 
на посту командующего 
фронтом. Условия, в 
которых сражались 
советские воины, не 
были благоприятными 
— их встретила 
болотистая местность 
с многочисленными 
возвышенностями и 
высокоэшелонированная 

оборона врага. 
Стремительного успеха 
достичь не удалось, но 
в итоге райцентр был 
освобожден.

В честь знаменательной 
даты в районе провели 
череду торжественных 
мероприятий, главным 
из которых стал митинг 
на центральной 
площади города возле 
мемориального комплекса 
«Бессмертие». Невзирая 
на морозную погоду, 
почтить память павших 
в боях за свободу и 
независимость собрались 
сотни местных жителей, 
представители областной 
и местной власти. Также 
приехали внук полководца, 
освобождавшего эти 
земли, Иван Баграмян, 
Чрезвычайный и 

Полномочный Посол 
Республики Армения в 
Беларуси Размик Хумарян.

Как подчеркивали 
выступавшие, несмотря 
на то, что прошло не одно 
десятилетие после Великой 
Отечественной войны, 
память о тех страшных 
событиях продолжает 
жить в сердцах белорусов. 
Мы гордимся тем, что 
наши деды и прадеды в 
сложнейших условиях 
выстояли и защитили 
Родину, свои дома и семьи.

— Мы до сих пор 
продолжаем находить 
свидетельства зверств 
фашизма. Например, в 
урочище Воробьевы горы 
на Городокщине в этом году 
после дождя обнаружили 
очередные останки мирных 
жителей, расстрелянных 
оккупантами. Поэтому 
день освобождения — не 
только праздничная, но и 
скорбная дата, — сказал 

председатель областного 
Совета депутатов Владимир 
Терентьев.

Участники митинга 
возложили гирлянду Славы 
и венки к памятному знаку 
двенадцати воинских 
частей и соединений, 
освобождавших Городок, 
а также цветы к бюсту 
Маршала Советского Союза, 
дважды Героя Советского 
Союза Ивана Баграмяна. 
После чего почетные гости 
посетили СШ № 1 Городка, 
которой осенью присвоили 
имя вышеназванного 
военачальника, и районный 
краеведческий музей.

Городокская наступатель-
ная операция проходила 
с 13 по 31 декабря 1943 
года, было освобождено 
свыше 1,2 тыс. населенных 
пунктов. В боях участвовали 
войска правого крыла 1-го 
Прибалтийского фронта. 
Главную роль сыграли 11-я 
гвардейская и 4-я ударная 

армии.
Эдуард КАРОЛЕВИЧ

vitvesti.by

В Городке отметили очередную годовщину 
освобождения района от немецко-фашистских 
захватчиков.

ОТМЕТИЛИ ОЧЕРЕДНУЮ ГОДОВЩИНУ ОСВОБОЖДЕНИЯ
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штрафным ізалятары (ШЫЗА) 
82 дні. «З раніцы да вечара 
там [уключаны] — Першы 
канал беларускага радыё. 
Карціна свету [калі слухаць] 
— абсалютна іншая. А мы ўсе 
жылі ў самападмане, у сваёй 
„еўрапейскай“ Беларусі», — 
кажа Ігар Банцэр.

Апошнія 22 дні зняволення 
таксама прайшлі ў ШЫЗА 
ў г. Гарадок (Віцебская 
вобласць). 24 лістапада 
адбыўся суд, на якім 
кіраўніцтву «хіміі» адмовілі 
ва ўзмацненні рэжыму для 
музыкі і пераводзе яго ў 
калонію. Да таго Ігар месяц 
правёў у следчым ізалятары 
(СІЗА) у чаканні пераводу. 
На наступны дзень пасля 
суда музыку паведамілі, 
што з улікам пералічэння 
тэрміну праз знаходжанне ў 
СІЗА, ён мусіць вызваліцца 
17 студзеня 2022 года. І ў 
той жа дзень, 25 лістапада, 
яго зноў адправілі ў ШЫЗА 
на 10 сутак. Прычынай 
стала відэа, перасланае 
журналістам «Медыязоны». 
Пасля пакаранне ў ШЫЗА 
працягнулі яшчэ на 10 
сутак быццам праз кепскую 

прыборку ў камеры. «Усё 
было чыста. Тады з кута, 
з-за батарэі дасталі пыл, 
які не прыбіраўся, відаць, 
з моманту пабудовы гэтага 
ізалятара», — расказаў Ігар.

Калі яшчэ праз 10 сутак да 
яго зноў прыйшлі з пытаннем 
па прыборцы, палітвязень 
зразумеў, што супрацоўнікі 
намераны працягнуць 
ШЫЗА. Тады ён папросту 
вывернуў перад імі сметніцу, 
якая стаяла ў камеры. «Яны 
спыталі: «Што гэта?». Я 
кажу: «Гэта арт-інсталяцыя, 
перформанс сітуацыянісцкі 
пад назвай „Мусор в мусоре“, 
каб вы не напісалі мне 10 
сутак ні за што». У сувязі з 
заканчэннем тэрміна Ігар 
атрымаў толькі двое сутак 
ШЫЗА праз «няветлівасць да 
супрацоўнікаў».

Хто такі Банцэр і за што 
яго асудзілі

Ігара Банцэра асудзілі 
ў верасні 2020 года за 
перформанс, які прызналі 
хуліганствам. Суддзя Наталля 
Козел 19 сакавіка прысудзіла 
яму 1,5 гады абмежавання 
волі з накіраваннем у 
папраўчую ўстанову 
адкрытага тыпу. Яго вызвалілі 

з-пад варты ў зале суда пад 
падпіску аб нявыездзе.

З 17 чэрвеня 2021 года 
Банцэр адбываў пакаранне 
ў папраўчай установе 
адкрытага тыпу № 9 у 
Віцебску.

Да таго пяць месяцаў ён 
знаходзіўся ў турме № 1 у 
Гродне. Ад 3 сакавіка, калі 
пачаўся разгляд справы ў 
судзе, Ігар трымаў «сухую» 
галадоўку (не прымаў ежы і 
вадкасці) 16 дзён. 15 сакавіка 
праваабаронцы прызналі 
Банцэра палітвязнем. У 
выніку галадовак у яго 
пагоршылася здароўе.

На «хіміі» музыку змяшчалі 
ў ШЫЗА і раней, некалькі 
разоў працягвалі тэрмін 
знаходжання там. Да 
першага суда ён правёў у 
ШЫЗА агулам 40 дзён. 19 
з іх ён трымаў галадоўку 
і схуднеў на 10–15 кг. 
Вярнуўшыся з ізалятара, ён 
даведаўся пра ліст ад Юрыя 
Васкрасенскага з прапановай 
папрасіць памілавання. 
Музыка адмовіўся. У яго 
прынцыповая пазіцыя — 
«Не падпісваць лісты ад 
«праўладных дзеячаў».

budzma.org 

ПАЛІТВЯЗЕНЬ

«Трэці раз быў для мяне 
найлягчэйшы»

З  першай хваробы Марыі 
прайшло чатыры месяцы  — 
і  нечакана дзяўчына 
захварэла другі раз. Гэта быў 
кастрычнік 2020 года.

«Я  падумала, што проста 
прастыла. Адпрасілася 
з  працы, каб падлячыцца 
за  выхадныя. Але зноў стала 
паднімацца тэмпература, 
забалела горла і  пачаўся 
кашаль,  — кажа Марыя. 
— Звярнулася ў паліклініку — 
з  такой тэмпературай мне 
не  хацелі даваць бальнічны. 
Я  папрасіла зрабіць тэст 
на  каранавірус, а  доктар 
адмовіла. Сказала, маўляў, 
калі вы  хочаце выявіць 
каранавірус, — ідзіце платна 
здавайце. Я  пайшла. У  той 
жа дзень прыйшоў адказ: 
тэст станоўчы. Я нават потым 
напісала скаргу на  доктара 
з-за гэтага.

Як  пераносіла хваробу 
ў  другі раз? Па  адчуваннях, 
было лягчэй, але я  хварэла 
вельмі доўга. Два месяцы 
была тэмпература. Прычыну 
так і  не  знайшлі: аналізы, 
КТ зрабілі, УГД. Але ўсё было 
нармальна».

Як і пасля першай хваробы, 
смак да  Марыі вярнуўся 
хутка, літаральна праз 
некалькі дзён. Але не цалкам. 
Дзяўчына больш не  можа 
есці курыцу.

«Не ведаю, чаму так, але не 
магу. Катлеты таксама не ем. 
З мясам ёсць пытанні пасля 
таго, як другі раз перахварэла, 
— расказвае яна. — Яшчэ 
адно з ускладненняў: 
каранавірус ударыў па маёй 
нервовай сістэме. У мяне 
пачалася дэпрэсія. П’ю цяпер 
лекі».

Але на гэтым гісторыя Марыі 
і хваробы не скончылася. 

Трэці раз дзяўчына захварэла 
ў снежні 2021 года. Зноў 
тэмература і боль у горле.

«Тры дні я проста спала па 15 
гадзін. Потым пайшла рабіць 
платны тэст. Зноў паказала 
два плюсы, — успамінае яна. 
— Але трэці раз для мяне быў 
найлягчэйшы.

Упэўненая, што заразілася 
кавідам на працы, таму што 
ў мяне там шмат людзей. І 
пасля таго, як я захварэла 
другі раз, у нас амаль увесь 
аддзел злёг. Канечне, першы 
раз было страшна. Бо тады 
хворых яшчэ ў Беларусі было 
мала. І людзі не разумелі, што 
гэта за зараза. Мы з мужам 
выконвалі з самага пачатку 
масачны рэжым.

Хадзілі толькі на працу і 
ў краму. Але калі я хварэла 
першы раз, — муж не 
захварэў. Другі раз я хварэла 
ў кастрычніку, а муж захварэў 
толькі ў снежні разам з усім 
офісам».

«Дарэчы, вакцыны 
я  не  рабіла. Я  не  супраць 
прышчэпкі ўвогуле, але я хачу 
зрабіць вакцыну, якая будзе 
дзейнічаць усюды. Думалі 
паехаць у  Еўропу і  недзе 
там зрабіць прышчэпку. 
На  момант, калі хварэла, 
у  мяне быў толькі свой 
імунітэт. Вельмі спадзяюся, 
што чацвёртага разу са мной 
не  адбудзецца»,  — заключае 
яна.

«Перанесла ўсе чатыры 
разы ў лёгкай форме»

22-гадовая Ганна працуе 
кухарам і  вельмі часта 
па працы кантактуе з людзьмі. 
Ганна хварэла на  кавід ажно 
чатыры разы. Адзін з іх пасля 
сутак на Акрэсціна.

«Першы раз трапіла ў 
першую хвалю, у сакавіку 
2020 года, — адзначае яна. 
— Потым другі, трэці і адзін 

раз быў пасля Акрэсціна. 
У сакавіку 2021 года я на 
13 сутак патрапіла ў ІЧУ на 
Акрэсціна. Там мы захварэлі 
ўсёй камерай. Калі выйшла, 
пайшла ў паліклініку, 
расказала сітуацыю і 
папрасіла накіраванне на 
тэст. Яны далі, і тэст быў 
станоўчым».

Хваробу першы раз 
дзяўчына перанесла досыць 
лёгка: пахі ў яе не знікалі, а 
тэмпература была невысокая. 
Другі раз «карону» яна 
падхапіла прыкладна праз 
3—4 месяцы.

«Паміж усімі астатнімі разамі 
ў мяне быў таксама прамежак 
прыкладна 3—4 месяцы, 
— расказвае дзяўчына. — 
Перанесла ўсе чатыры разы 
ў лёгкай форме. Кожны раз 
хадзіла ў паліклініку і прасіла 
накаванне на тэст. Давалі 
неахвотна, вядома, але 
давалі. Бальнічны давалі на 
тры тыдні, але я аднаўлялася 
ўсё роўна потым даўжэй. 
Пасля нейкага разу я здавала 
аналіз на антыцелы, іх не 
было шмат».

Прышчэпку дзяўчына 
не рабіла, таму што пасля 
першага захворвання ў 
яе пачаўся імунадэфіцыт. 
Дактары заявілі, што ён не 
лечыцца і трэба піць таблеткі.

«Я яшчэ не дайшла да 
імунолага, каб даведацца, ці 
можна рабіць прышчэпку. 
Але так я хаджу ў масцы, 
апрацоўваю рукі ўвесь час, 
з’явілася стомленасць моцная 
пасля ўсіх гэтых хвароб. 
Мама мая перахварэла адзін 
раз, а ўсе астатнія дамашнія 
не хварэлі, прывыклі, што я 
часта хварэю. Спадзяюся, што 
пятага разу не будзе, але я на 
ўсялякі выпадак рыхтуюся», 
— адзначае Ганна.

“Наша Ніва”

ЯК БЕЛАРУСЫ ХВАРЭЛІ 
НА COVID-19

Набыць навагодні атрыбут 
можна будзе ў будныя дні з 9 
да 18 гадзін, у тым ліку ў суботу 
і нядзелю ў Гарадоцкім лясгасе, 
а ў лясніцтвах у працоўныя дні.

Дрэвы навагоднія, якія 
рэалізуюцца на складах 
лясніцтваў і лясгаса будуць па 
такім кошце:

Вышыня да 1 м. - 9,50 рублёў; 
Ад 1 да 2м. - 11,50 рублёў; Ад 2 
да 3 м. - 16.50 рублёў; Ад 3 да 4 
м. - 22.00 рублёў; Ад 4 да 5 м. - 
27, 80 рублёў; Ад 5 да 6 м. - 49.50 
рублёў.

Кошт дрэва за гэты год 
вырасла на 50 капеек у вышыні 
да 3 метраў і больш рубля для 
вышыні большай за 3 метры.

Па пытаннях набыцця 
звяртайцеся па тэлефоне ў 
бліжэйшыя лясніцтвы ці лясгас: 
Прамысловы аддзел лясгаса 
5-69-94;  Езярышчанскае 3-47-
51;  Халамерскае 5-91-29;  
Руднянскае 4-87-12, 4-83-37;  
Межанскае 3-54-47;  Смолаўскае 
5-59-09, 5-59-27;  Вышэдскае 
5-08-90; Пальмінскае 3-26-61;  
Гарадоцкае 5-16-82, 5-17-82.

У гэтым годзе лясгас не 
рэкламуе продаж навагодніх 
дрэў у кадках.

У мэтах узмацнення кантролю 
за тэрыторый ляснога фонду, 
спынення парушэнняў, 

звязаных з незаконнай 
высечкай дрэў іглічных парод, 
супрацоўнікамі дзяржаўнай 
лясной аховы Гарадоцкага 
лясгаса будзе ўзмоцнена 
патруляванне тэрыторыі 
ляснога фонду, а таксама 
будуць выкарыстоўвацца 
сродкі фотафіксацыі 
(фотапасткі) з мэтай выяўлення 
парушальнікаў.

У цэлым сродкі фота- 
і відэафіксацыі добра 
зарэкамендавалі сябе ў 
якасці надзейных памагатых 
дзяржаўнай лясной аховы. Пра 
гэта варта памятаць тым, хто 
збіраецца ў лес за ялінкай. У 
пераднавагоднія дні ўзрастае 
колькасць рэйдаў у тым ліку і 
сумесных з работнікамі РАУС, 
работнікамі інспекцыі аховы 
жывёльнага і расліннага свету, а 
таксама з работнікамі інспекцыі 
прыродных рэсурсаў і аховы 
навакольнага асяроддзя. 
У лясах і на пад'ездах да іх 
выстаўляюцца пасты, нясуць 
сваё кругласутачнае дзяжурства 
і лічбавыя фотапасткі.

За незаконныя дзеянні па 
самаўпраўнай нарыхтоўцы 
елак і г.д. на тэрыторыі 
раёна прадугледжана 
адміністрацыйная адказнасць.

Л. Антонаў

Набыць галоўнага «героя» навагодніх 
урачыстасцяў можна будзе на тэрыторыі 
Гарадоцкага лясгаса, а таксама ва ўсіх лясніцтвах 
у працоўныя дні, пачынаючы з 20 снежня. 
Тэлефоны лясніцтваў паведамляем.

КОШТ НАВАГОДНЯЙ 
ЯЛІНКІ

У сувязі з бясспрэчнай 
важнасцю адпаведнага 
накіравання работы са 
зваротамі пракуратурай 
Гарадоцкага раёна рэгулярна 
абагульняюцца яе вынікі. 
Пракуратура працуе над  
разглядам зваротаў грамадзян 
і юрыдычных асоб, якія 
паступаюць у пракуратуру 
раёна, а таксама наглядае за 
выкананнем на тэрыторыі раёна 
заканадаўства аб зваротах 
грамадзян.

За тры кварталы 2021 
года пракуратурай раёна 
прымаліся меры, накіраваныя 
на ўдасканаленне работы са 
зваротамі грамадзян у самой 
пракуратуры і ўзмацненне 
нагляду за выкананнем на 
тэрыторыі раёна заканадаўства 
аб зваротах грамадзян.

Аб ходзе разгляду найбольш 
складаных і актуальных зваротаў 
грамадзян пракурорскія 
работнікі заслухоўваліся 
пракурорам раёна.

Абагульненне паказала, 
што за 9 месяцаў 2021 года 
ў пракуратуру Гарадоцкага 
раёна паступіла 58 пісьмовых 
зваротаў грамадзян, а таксама 
42 звароты юрыдычных асоб.

Са згаданых зваротаў 
пракуратурай раёна 
разгледжаны па сутнасці 

33 звароты грамадзян і 41 
юрыдычных асоб, задаволена 
20 зваротаў грамадзян і 30 
юрыдычных асоб.  Гэта значыць, 
што 25 зваротаў грамадзян 
пракуратурай не разглядаліся 
па сутнасці, бо яе там не было 
бачна.

І толькі каля трэці зваротаў 
грамадзян вартыя ўвагі для 
разгляду праблем, якія там 
апісваюцца. Гэтыя 20 зваротаў 
былі накіраваны на вырашэнне 
праблем у іншыя ведамствы 
і арганізацыі , таксама адзін 
зварот ад юрыдычнай асобы. 
Вернута заяўнікам - 2 звароты, 
пакінуты без разгляду таксама 2 
звароты.

Па ўсіх зваротах грамадзян, 
прызнаных абгрунтаванымі, 
пракуратурай раёна 
прымаліся неабходныя меры 
пракурорскага рэагавання, 
накіраваныя на аднаўленне 
парушаных правоў грамадзян, 
выпраўленне парушэнняў 
закона.

Так, па выніках разгляду 20 
зваротаў грамадзян і 31 звароты 
юрыдычных асоб пракуратурай 
раёна прымяняліся меры 
пракурорскага рэагавання.

Пракуратурай раёна і ў 
далейшым будзе прадоўжана 
работа ў гэтым напрамку.

Л. Антонаў

Пракуратура Гарадоцкага раёна паведаміла пра 
разгляд 100 зваротаў, якія паступілі да яе за 9 
месяцаў гэтага года. Пра гэта інфармуе чытачоў 
сайта Гарадоцкага райвыканкаму https://goro-
dok.vitebsk-region.gov.by   пракурор Гарадоцкага 
раёна,  дарадца юстыцыі Я. Р. Аўцын.

МЕРЫ ПРЫНЯТЫ ДА 
ПАЛОВЫ ЗВАРОТАЎ
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Перад святочным днём Божага Нараджэння 
Віцебскі біскуп па традыцыі падрыхтаваў свой 
віншавальны зварот да вернікаў.

Дарагія браты і сёстры ў 
Хрысце, людзі добрай волі!

Надзея займае адметнае 
месца сярод духоўных рысаў 
чалавека. Бо пакуль яна існуе, 
мы гатовыя пераносіць нават 
вялікія выпрабаванні. Таму так 
важна, каб яна была моцнай. 
Асабліва зараз, калі свет усё 
яшчэ стаіць перад выклікам 
пандэміі, калі між краінамі 
трывае напружанасць, а спакой 
застаецца ўсё яшчэ толькі 
нашай марай.

Сярод гэтага смутку і 
няпэўнасці зноў чутны 
вокліч: «Хрыстос нарадзіўся! 
Славім Яго!» Гэта не проста 

даніна рэлігійнай традыцыі, 
афарбаванай святочнай 
дэкарацыяй, ці спроба забыцца 
на нейкі час, акунуўшыся ў 
святочную мітусню. Гэта — 
вызнанне праўды, з якой бярэ 
пачатак тая самая надзея, якая 
трымае нас пры жыцці. Больш 
за тое, надзея, якая выводзіць 
нас нават па-за межы зямнога 
жыцця! Бо «...хто верыць у 
Мяне, мае жыццё вечнае»! (Ян 
6,47).

Наша культура і цывілізацыя 
моцна закаранёныя ў 
хрысціянскіх каштоўнасцях. Усё 
тое лепшае, што сёння маем, 
так ці інакш звязана з адкрытай 

нам у Святым Пісанні Божай 
Мудрасцю, якая знайшла сваё 
найвышэйшае праяўленне ва 
ўцелаўлёным Божым Слове. 
Слове, якое «...сталася целам і 
пасялілася між намі» (Ян 1;14).

Менавіта Божая Мудрасць 
заўсёды ратавала чалавека, 
калі ён быў ёй паслухмяны. І 
наадварот, клопаты і праблемы 
ўзнікалі тады, калі гэтая 
Мудрасць была адкінутай і 
забытай. Такога досведу мы 
маем ужо дастаткова.

Паспрабуйма наноў прыняць 
уцелаўлёнае Слова ў сваё 
жыццё! Тым больш, што гэтае 
Слова не патрабуе асаблівага 
месца і не прэтэндуе на шмат 
нашага часу. Каб нарадзіцца 
сярод людзей, Яно не 
пагардзіла нават стайняй для 
жывёлаў і было шчаслівым 
ад хвіліннай увагі простых 
пастушкоў. Паспрабуйма наноў 
адкрыць для сябе Божую 
Мудрасць! Няхай яе стане 
крыху больш у нашым жыцці!

Нованароджаны Збаўца 
няхай агорне сваёй ласкай 
кожнага з вас, усю нашу Краіну 
і ўвесь свет, каб мы, прызнаўшы 
над сабой уладу Яго Міласэрнай 
любові, станавіліся здольнымі 
самі дзяліцца гэтай любоўю з 
іншымі!

Здароўя, радасці, спакою і 
Божага бласлаўлення на ўвесь 
надыходны 2022 год!

Са Святам!
Алег Буткевіч 

Біскуп Віцебскі
catholicnews.by

«ХРЫСТОС НАРАДЗІЎСЯ! 
СЛАВІМ ЯГО!»

У выніку ўвядзення 
Еўрасаюзам і ЗША эканамічных 
санкцый супраць беларускіх 
кампаній пад абмежаваннямі 
апынуліся 22 прадпрыемствы. 
У санкцыйным спісе чатыры 
прамысловыя прадпрыемствы, 
якія маюць стратэгічнае 
значэнне для эканомікі: 
«Гродна Азот», яго філіял «Завод 
Хімвалакно», «Беларуснафта» 
і «Белшына». Адмыслоўцы 
схільны лічыць, што з пачатку 
свайго паўнацэннага дзеяння 
санкцыі істотна паўплываюць на 
беларускую эканоміку.

Прафсаюзы Беларусі ў сваю 
чаргу пачалі збор подпісаў 
пад адкрытым лістом у адрас 
Міжнароднай арганізацыі 
працы, рабочых і наймальнікаў 
іншых краін. Ліст змешчаны 
ў інтэрнэце. Нагадаем: у 
ім гаворыцца аб тым, што 
еўрапейскія чыноўнікі не 
маюць права абмяжоўваць 
правы работнікаў іншых краін. 
Увядзенне падобных мер 
у дачыненні да беларускіх 
прадпрыемстваў, на думку 
складальнікаў ліста, не 
з’яўляецца выказваннем 
патрабаванняў працоўных. 
Дарэчы, у змешчаным у сеціве 

закліку афіцыйных прафсаюзаў 
да грамадзян, каб яны ставілі 
свае подпісы пад лістом, 
удакладняецца, што гэта справа 
абсалютна добраахвотная. І 
нават даюцца адрасы, куды 
звяртацца, калі прымушаюць 
ставіць подпіс альбо, наадварот, 
не ставіць.

«Народная Воля» звярнулася да 
старшыні Беларускага кангрэса 
дэмакратычных прафсаюзаў 
Аляксандра Ярашука з просьбай 
пракаментаваць сітуацыю.

Паводле слоў спадара 
Ярашука, прафсаюзы нідзе ў 
свеце не заклікаюць да санкцый, 
паколькі гэта супярэчыць іх 
мэтам. А таму дзіўным найперш 
з’яўляецца адрасат, да якога 
звяртаюцца беларускія 
афіцыйныя прафсаюзы. На яго 
думку, больш істотна тое, як 
ліквідаваць прычыну ўвядзення 
санкцый супраць беларускіх 
прадпрыемстваў.

— А прычына добра вядомая 
— гэта рэпрэсіі супраць 
рабочых, захоп самалёта з 
грамадзянамі Еўрасаюза, гэта 
міграцыйныя атакі на суседзяў 
з Еўрасаюза, — удакладняе 
Ярашук. — І зразумела, што 
нельга адмовіць і краінам 

Еўрасаюза ў адстойванні сваіх 
граніц і ўласнай бяспекі.

Аляксандр Ярашук трымаецца 
думкі, што ўлады павінны 
неадкладна пачаць дыялог з 
апанентамі, якім бы цяжкім ён 
ні быў, і сумесна дамаўляцца, 
як выходзіць з гэтага вострага 
палітычнага і сацыяльна-
эканамічнага крызісу.

— Калі гэта будзе адбывацца, 
то можна спадзявацца на тое, 
што і мы будзем пачуты іншымі 
краінамі, якія ўвялі санкцыі, 
— перакананы Ярашук. — 
Выхад у гэтай сітуацыі адзіны 
— нацыянальны дыялог. Іншага 
папросту няма.

Што датычыцца таго, як 
збіраюцца подпісы, кіраўнік 
Беларускага кангрэса 
дэмакратычных прафсаюзаў 
кажа, што ў дадзенай сітуацыі 
кожны чалавек павінен сам 
вырашаць, як яму паступаць.

— Да нас калі і звяртаюцца 
людзі са скаргамі на прымус, 
то толькі з умовай, каб ні ў якім 
разе не называлі прозвішча, 
— канстатуе Ярашук. — Але 
калі ніхто не будзе называць 
прозвішча, то ніхто і рабіць 
нічога не будзе, бо ад імя каго 
тады рабіць?

На жаль, паводле слоў 
Ярашука, людзі ў дадзенай 
сітуацыі працягваюць баяцца, 
хаця праз гэту боязь могуць 
згубіць усё ў сваім жыцці.

“Народная воля”

Старшыня Беларускага кангрэса дэмакратычных 
прафсаюзаў Аляксандр Ярашук заклікае афіцыйныя 
прафсаюзы скіраваць свае высілкі на тое, каб 
ліквідаваць найперш прычыну з’яўлення санкцый, а 
потым патрабаваць іх адмены, піша Народная Воля.

«ГАЛОЎНАЕ — ЛІКВІДАВАЦЬ 
ПРЫЧЫНУ САНКЦЫЙ...»

— За последние семь лет 
валовой региональный 
продукт сократился более 
чем на восемь процентов. Это 
много! В текущем году регион 
единственный, где продолжает 
снижаться ВРП в основном за 
счет строительства и сельского 
хозяйства. У нас просели эти 
отрасли, откровенно говоря, 
практически во всех областях. 
В последние годы ухудшаются 
многие показатели развития 
села. Снижены посевные 
площади и объемы сбора 

сельскохозяйственных культур. 
Сократилось поголовье 
крупного рогатого скота, 
производство молока и яиц. 
Причины — низкая организация 
труда, несоблюдение 
агротехнических сроков и 
регламентов, — отметил 
Александр Лукашенко. — 
Исполнительская дисциплина 
ни к черту! И не надо говорить, 
что у вас не хватает кадров. Что 
есть, с тем и работаете.

— Работа агропромышленных 

Об этом Лукашенко заявил сегодня во время 
представления Александра Субботина новым 
председателем Витебского облисполкома. Он 
подчеркнул, что области, откровенно говоря, 
хвалиться особо нечем.

ПОЧЕМУ ЛУКАШЕНКО 
СНЯЛ С ДОЛЖНОСТИ 

ШЕРСТНЁВА

УЛАДЫ ЦЯПЕР 
ЖЫВУЦЬ

У АДЧУВАННІ ТАГО, 
ШТО ІХ ЗНОЎ 

ПАСПРАБУЮЦЬ 
РАЗГОЙДВАЦЬ

Адыходзячы тыдзень запомніцца жорсткімі 
прысудамі па «справе Ціханоўскага», а таксама 
вынікам працэсу над блогерам Эдуардам 
Пальчысам, якога асудзілі на 13 гадоў калоніі. Па 
просьбе «Филина» палітычны аглядальнік Арцём 
Шрайбман ацаніў рэакцыю на вердыкты судоў, а 
таксама іх магчымыя наступствы.

На думку эксперта, выносячы 
такія суровыя прысуды, улады 
маглі пераследаваць некалькі 
мэтаў:

— Гэта помста канкрэтна 
гэтым людзям, Ціханоўскаму 
ў прыватнасці. Таму што ўлада 
лічыць, што ён і яго каманда 
першымі запусцілі не толькі 
хвалю пратэстаў, але і працэс 
дэсакралізацыі Лукашэнкі.

Яшчэ адна мэта — 
прэвентыўная, лічыць Арцём 
Шрайбман. Запалохванне 
грамадства ў цэлым, 
запалохванне блогераў, бо 
большасць з асуджаных — 
блогеры. Застрашванне, каб 
такое не паўтарылася зноў.

— Бо ўлады цяпер жывуць 
у адчуванні таго, што іх зноў 
паспрабуюць разгойдваць.

Акрамя таго, гэта можа быць 
сігналам, пасланым сваім 
прыхільнікам:

— Глядзіце, якія тэрміны 
мы даем. Мы ўпэўненыя, што 
мы будзем правіць менавіта 
столькі. Як мінімум 10-15 гадоў 
мы будзем на гэтым месцы.

Гаворачы аб рэакцыі 
грамадства на апошнія навіны 
з судоў, эксперт адзначыў:

— Мне здаецца, што ўсе 
больш-менш прывыклі да 
жорсткіх тэрмінаў палітычным 
лідарам і ключавым блогерам. 
Не ўпэўнены, што гэта новая 
якасць шоку для беларусаў, але 
для людзей, якія сімпатызуюць 
пратэстам, гэта былі вельмі 

дэпрэсіўныя дні.
Арцём Шрайбман нагадаў, 

што пра прысуд Ціханоўскаму 
выказаліся не толькі на 
Захадзе, але і ў Расіі, у тым ліку 
і прапаганда.

Палітычны аглядальнік 
не ўпэўнены, што прысуды 
па «справе Ціханоўскага», 
а таксама 13-гадовы тэрмін 
Пальчысу стануць прычынай 
для ўвядзення санкцый:

— Санкцыі зараз 
выклікаюцца дзеяннямі 
Мінска на знешняй арэне, 
дэстабілізуючымі крокамі. 
Правы чалавека ідуць у 
санкцыйных рэзалюцыях 
хутчэй прычэпамі. Спецыяльна 
з-за прысудаў санкцыі ніхто не 
ўводзіць. Можа быць, гэтая 
практыка зменіцца ў будучыні, 
але пакуль яна такая.

Як гэтыя суды могуць 
паўплываць на беларускае 
грамадства?

— Я не думаю, што гэта 
акажа нейкі новы ўплыў на 
беларусаў за межамі таго, 
што і так робяць рэпрэсіі з 
грамадствам. Страх — гэта 
падаўленне волі, апатыя. Яны 
наступалі і да гэтага прысуду, і 
працягнуць наступаць і далей, 
калі ўлады працягнуць рабіць 
тое, што робяць.

Не думаю, што хтосьці 
памяняе свой пункт гледжання 
пасля такога хай і брутальнага 
прысуду.

“Новы Час”

ПРЫСУДЫ
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 ВІНШАВАННЕ

 РАЗВАЖАННІ

объединений остается убыточной. Без 
государственной поддержки убыточны 
72 процента сельскохозяйственных 
организаций области. Очевидно, что 
региону нужна перезагрузка. Если 
хотите — серьезная встряска. И у меня 
это не заржавеет! Сделайте, пожалуйста, 
за зиму соответствующие выводы. 
Поэтому мной принято решение о 
назначении на Витебщину молодого 
перспективного руководителя, для 
которого ваш край является родной 
землей, —Александра Михайловича 
Субботина.

— Он непосредственно принимал 
участие в разработке новых подходов 
к развитию агрокомплекса, созданию 
объединений. В определенной 
степени является их соавтором. 
Уверен, понимает, как все должно быть 
реализовано на практике. Прежде 
всего необходимы строжайшая 
технологическая и исполнительская 
дисциплина, экономия всех ресурсов. 
Новый губернатор как человек науки, 
думаю, это прекрасно понимает.

ВІЦЕБШЧЫНА

— Мне вельмі хацелася, каб прыйшлі 
нарэшце ў нашу краіну, у нашы сем'і і 

Былы кандыдат у прэзідэнты Беларусі і палітвязень, якому 
прысудзілі 14 гадоў калоніі, напярэдадні навагодніх святаў 
напісаў адмысловы віншавальны ліст.

— Остро нуждается в модернизации 
материально-техническая база 
агропромышленного комплекса. 
Уменьшилось число используемой 
сельхозтехники: тракторов — на десять 
процентов, зерноуборочных и прочих 
комбайнов — на 30 процентов. Поэтому 
доставайте из-под заборов все, что 
может передвигаться и работать, и 
восстанавливайте.

— Ряд формальных показателей в 
кадровой работе обращают на себя 
внимание и вызывают тревогу. Только за 
последние пять лет трижды сменялись 
руководители в Шумилинском и 
Оршанском райисполкомах, дважды 
— в Браславском, Толочинском, 
Дубровенском и Бешенковичском... 
Что это за работа? Полтора-два года 
— и другой руководитель! Александр 
Михайлович, вам предстоит разобраться 
в причинах такой ситуации и найти 
решения, выстроить четко работающую 
кадровую вертикаль области. 
Отсутствие системности в работе с 
кадрами в регионе недопустимо.

www.sb.by

нашы душы часы, калі 
ты б чуў у навагодніх 
віншаваннях фразы 
тыпу: адыходзячы год 
быў выдатны, але новы 
будзе яшчэ лепш, — 
цытуе Віктара Бабарыку 
яго прэс-служба. — Бо 
мы гэтага вартыя! Мы 
паводзілі сябе вельмі 
добра ў адыходзячым 
годзе, і Дзед Мароз 
заахвочвае наш рух да 
добрага і светлага. Цуд 
прыходзіць да цудоўных 

людзей. А такіх сярод беларусаў — 
большасць! Шчасця, дабра і веры ў сябе!

«МЫ ПАВОДЗІЛІ СЯБЕ ДОБРА 
Ў АДЫХОДЗЯЧЫМ ГОДЗЕ»

СУСТРЭЧА

О ремонте больницы: «С 
шапкой ходите по области»

Витебская областная больница 
построена в 1980-х годах и с тех 
пор практически капитально не 
ремонтировалась. В областном 
бюджете средств на это нет.

Реакция Лукашенко (цитируется 
по его пресс-службе):

— Будем напрягаться и закупать 
оборудование. А палаты, 
внешний вид — это уже сделаете 
сами. Упирайтесь, напрягайтесь 
в сельском хозяйстве, 
промышленности, собирайте 
деньги, с шапкой ходите по 
области, но это хотя бы сделайте.

Об обновлении концертной 
базы «Славянского базара»: 
«У вас что, нет этих (других) 
проблем?»

Когда Лукашенко сказали, 
что необходимо обновить 
концертную базу «Славянского 
базара», правитель, судя по 
сообщению его пресс-службы, 
перевел разговор на другую тему:

— Мы всегда говорим, что у нас 
проблема с кадрами, зарплатами. 
У вас что, нет этих проблем?

О кадровых проблемах в 
медицине: «Обязательно отра-
ботка»

Лукашенко рассказали 
о дефиците кадров в 
медучреждениях малых 
населенных пунктов. В ответ 
он посоветовал удерживать 
молодых специалистов, в 
том числе, с использованием 
административного ресурса:

— Обязательно отработка. В 
наше время просто держать, 
удержать, не пускать — 

тяжело. Если тебя государство 
подготовило, а ты решил куда-то 
переехать или уехать, отработай 
или заплати и езжай. Тогда 
подумают тысячу раз.

О нехватке жилья: «Мы 
иногда искусственно создаем 
проблему»

Была затронута и тема 
жилищного строительства. В 
ответ правитель посоветовал 
бороться с «жуликами»:

— Как я убедился, мы иногда 
искусственно создаем проблему 
в жилищном строительстве, отдав 
это жуликам, особенно в Минске 
и областных центрах.

О низких зарплатах в культуре: 
нецелесообразно содержать 
большие библиотеки на селе

Правителю доложили, что 
самые низкие зарплаты в области 
в библиотеках, в школах искусств. 
Его реакция: отдельно содержать 
большие библиотеки в сельской 
местности нецелесообразно.

О модернизации в агро-
промышленном комплексе: 
«Доставайте из-под заборов 
все и восстанавливайте»

Материально-техническая база 
агропромышленного комплекса 
остро нуждается в модернизации. 
В области уменьшилось число 
используемой сельхозтехники: 
тракторов — на 10%, комбайнов 
— на 30%.

Совет Лукашенко: — Поэтому 
доставайте из-под заборов все, 
что может передвигаться и 
работать, и восстанавливайте.

...
Занавес.

gazetaby.info

15 декабря Александр Лукашенко провел встречу с активом 
Витебской области. Общение отметилось тем, что местные 
власти рискнули озвучить ряд жалоб. Какой же была реакция 
правителя? Рассказываем — коротко.

ПЯТЬ 
«ГЕНИАЛЬНЫХ» 

СОВЕТОВ

Праўда, гэтым тэмы не скончыліся, 
шмат было сказана пра тое, што 
і сярод кіраўніцтва краіны хапае 
людзей з «антыдзяржаўнымі 
поглядамі», Лукашэнка нават 
прапаноўваў ім ехаць у Польшчу і 
Літву і ўладкоўвацца да апазіцыі.

Пра вынікі нарады Филин 
пагаварыў з палітолагам Валерыем 
Карбалевічам.

— Галоўнае з пачутага — гэта 
спроба мабілізацыі дзяржаўнага 
апарата на рашэнне задач, 
якія стаяць перад рэжымам: 
процідзеянне санкцый, правядзенне 
рэферэндуму, спроба растлумачыць 
сітуацыю наменклатуры. Усім гэтым 
дзяржава займаецца ўжо больш за 
год, нічога асаблівага я не ўбачыў, 
— адзначае эксперт.

Чаму Лукашэнка стаў 
гаварыць аб тым, што сярод 
чыноўнікаў шмат тых, хто яго не 
падтрымлівае?

— На самай справе — гэта 
адлюстраванне рэальнасці. Як бы 
Лукашэнка ні казаў, што яго праціўнікі 
— гэта «купка адмарозкаў», але 
высвятляецца, што нават на 
кіруючых пасадах дзяржаўных 
прадпрыемстваў ёсць яго апаненты. 
Гэта разбурае ўсю карціну, якую 
выбудоўвае дзяржаўная прапаганда 
паўтара года.

Па-другое, гэта папярэджанне, 
што ён за ўсім сочыць, усё ведае, 
каб ніхто не спрабаваў выступаць 
супраць яго.

Разам з тым, былі новыя тэзісы 
адноснага таго, што не трэба 
звальняць тых, хто падпісаўся 
супраць яго на мінулых выбарах. У 
пэўным сэнсе — гэта змена тону і 
стылістыкі.

Магчыма, Лукашэнка спрабуе 
гуляць у ліберала, а дзеянні сілавікоў 
як быццам праходзяць не з ягонай 
ініцыятывы. У нешта падобнае гуляў 
Сталін, калі крытыкаваў тых, хто 

перагнуў палку калектывізацыі, 
абвінавачваў Яжова ў тым, што 
занадта шмат людзей расстраляў і 
арыштаваў.

Да гэтага часу сэнс пасланняў 
з боку ўладаў быў наступным: 
вас білі, вас катавалі, і мы будзем 
далей так рабіць. Тыя ж вялікія 
тэрміны ў «справе Ціханоўскага» 
арыентаваныя на тое, каб 
запалохаць людзей. А сённяшнія 
заявы трохі ў іншы бок.

Атрымліваецца, ёсць і кіраўнікі 
з «антыдзяржаўнай пазіцыяй», 
але не трэба звальняць тых, хто 
падпісаўся супраць яго. Гэта частая 
з'ява, калі ў выступах Лукашэнка 
суседнічаюць ўзаемавыключальныя 
тэзісы. Чыноўнікі пасля такога не 
разумеюць, што ж ім рабіць: бегчы 
ці стаяць.

Як любы аўтарытарны кіраўнік, 
Лукашэнка нікому не давярае, 
усіх падазрае. Невыпадкова 
адбываюцца ўсе гэтыя кадравыя 
змены. Вельмі характэрна, што 
ён лічыць: свой пункт гледжання 
можна мець толькі ў Літве, але не ў 
Беларусі.

Жывуць цяпер у страху прад-
стаўнікі ўлады?

— Страхам назваць гэта, можа, 
няправільна, але ёсць перманентны 
стрэс. З аднаго боку, людзі чакаюць, 
што да іх у любы момант можа 
пастукаць ГУБАЗіК (не важна па якой 
прычыне, у гэтай сістэме ніхто не 
абаронены), а з другога — баяцца, 
што ў выпадку змены ўлады стануць 
адказнымі, усё ж нешта падпісвалі, 
кагосьці звальнялі.

Стрэс з двух бакоў. Яны бачаць, 
што тыя чыноўнікі, якія сышлі з 
пасадаў публічна, галоўныя ворагі 
і здраднікі, іх судзяць, садзяць 
у турму, але і не забываюць аб 
магчымых наступствах сваіх 
дзеянняў.

“Філін”

Кіраўнік Беларусі 16 снежня правёў вялікую нараду з экана-
мічным блокам ўрада, казалі аб санкцыях і спробах ім 
супрацьстаяць.

«… ДА ІХ У ЛЮБЫ 
МОМАНТ МОЖА 

ПАСТУКАЦЬ ГУБАЗІК»


